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REVISTA PRESEI 

15.05.2017 

 

∗ GREVĂ SPONTANĂ la Ministerul Finanțelor: 22.000 de angajați, nemulțumiți de legea 
salarizării 

Grevă spotană la Ministerul Finanțelor, activitatea este paralizată! 22.000 de angajaţi ai 
Ministerului de Finanţe au oprit lucrul luni dimineaţă, a anunţat Alianţa Naţională Sed Lex. 
Protestatarii sunt nemulțumiți de proiectul Legii salarizării, care dacă ar intra în vigoare ar urma să 
ducă la scăderea salariilor celor din domeniul Finanțelor. 

„Salariații Ministerului Finanțelor Publice și unităților subordonate nu beneficiază de sporuri, 
bonusuri sau alte venituri suplimentare, fiind incompatibili cu orice altă funcție care poate aduce 
venituri suplimentare. Guvernul României decât să plătească 35.000 de consultanți fiscali nou 
angajați, cu salarii de 10.000 lei, dublu față de un salariat al sistemului Ministerului Finanțelor 
Publice, mai bine ar plăti decent cei 25.000 de salariați responsabili cu colectarea veniturilor 
statului, fiind o investiție mai realistă, corectă și cu efecte în timp, care ar duce la atragerea și 
păstrarea personalului bine pregătit, care să poată face față noilor cerințe în implementarea politicii 
fiscale”, se arată într-un comunicat al sindicatului. 

La protest participă angajați din toată țara. Salariații cer Ministerului de Finanțe și Guvernului să 
revizuiască grilele de salarizare din proiectul de lege, astfel încât „să fie reflectată complexitatea și 
importanța activității Ministerului Finanțelor Publice și unităților subordonate (ANAF, direcții 
generale regionale ale finanțelor publice, etc)”, a transmis Alianța Sed Lex. 

Protestatarii avertizează că greva are o perioadă nedeterminată de timp, ceea ce ar putea duce la 
„blocarea activității de colectare și a activităților de relații cu publicul”. 

În București, 650 de angajați protestează, luni dimineață, în fața Direcției Generale Regionale a 
Finanțelor Publice față de proiectul de lege al salarizării. 

„Protestul a fost declanșat din cauza faptului că noul proiect al legii salarizării duce la tăieri de 
salarii și diminuarea veniturilor salariaților din DGRFP București. Sindicatul DGRFP București a 
încercat să prevină o astfel de manifestare, aducând în nenumărate rânduri la cunoștința 
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conducerii MFP și ANAF starea de nemulțumire din rândul salariaților”, se arată într-un comunicat 
al Sindicatului Finanțe București. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

∗ Proiectul prin care aleşii locali nu mai răspund pentru actele semnate, pe masa Senatului 
 
Senatorii vor dezbate şi vota, luni, un proiect de lege prin care, iniţial, se cerea ca aleşii locali să 
scape de răspunderea civilă sau penală dacă semnează acte care au primit aviz juridic din partea 
aparatului de specialitate din instituţiile pe care le conduc şi care se dovedesc ilegale. În varianta 
amendată a proiectului aceştia vor răspunde „după caz“, iar aprecierea „oportunităţii adoptării şi 
emiterii actelor“ aparţine exclusiv acestora. 
 
Proiectul iniţiat de 30 de parlamentari PNL, PMP şi ALDE prevedea, iniţial, că  aleşii locali răspund 
„exclusiv“ pentru actele semnate de ei doar dacă acestea „nu au avizul de legalitate dat de 
secretarul instituţiei precum şi semnăturile funcţionarilor publici cu atribuţii în domeniul actului 
emis“.Un act emis de o instituţie publică locală care va fi dovedit ilegal va atrage doar răspunderea 
funcţionarilor publici care l-au semnat, absolvind de vină alesul local. Alesul local  va putea fi tras la 
răspundere doar dacă semnează acte care nu au primit astfel de avize.    

Adoptat tacit de Camera Deputaţilor şi ţinut la Senat la comisii din septembrie 2016, până la urmă 
acest proiect de lege a fost amendat în ultimele două şedinţe ale Comisiei de administraţie şi a 
Comisiei juridice astfel ca „primarii, viceprimarii, primarul general al municipiului Bucureşti, primarii 
şi viceprimarii subdiviziunilor administrativ-teritoriale, preşedinţii şi vicepreşedinţii consiliilor 
judeţene, consilierii locali sau judeţeni, după caz,  secretarii unităţilor administrativ-teritoriale şi 
personalul din aparatul de specialitate al primarului, respectiv al consiliului judeţean, răspund, după 
caz, contravenţional, administrativ, civil sau penal pentru faptele săvârşite în exercitarea atribuţiilor 
ce le revin“.     

Pe de altă parte, senatorii au lăsat o portiţă prin care aleşii locali pot invoca în momentul adoptării 
sau emiterii unui act principiul „necesităţii” şi al „oportunităţii”. Mai precis, alineatul 3 al articolului 
128 prevede următorul lucru: „Aprecierea necesităţii şi oportunitatea adoptării şi emiterii actelor 
administrative aparţine exclusiv autorităţilor deliberative, respectiv executive şi nu pot face obiectul 
controlului altor autorităţi. Întocmirea rapoartelor prevăzute de lege, contrasemnarea sau avizarea 
pentru legalitate şi semnarea notelor de fundamentare angajează răspunderea administrativă, 
civilă sau penală, după caz, a semnatarilor, în cazul încălcării legii, în raport cu atribuţiile 
specifice”.     
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Se ajunge tot la „răspunderea exclusivă“  

De asemenea, la alineatul 5 al aceluiaşi articol se precizează că un act administrativ produce 
efecte juridice şi în cazul în care nu are nu are toate semnăturile necesar pentru a fi adoptat sau 
emis, iar în cazul unor „consecinţe vătămătoare“ e angajată exclusiv răspunerea semnatarilor. Mai 
exact, alineatul cu pricina arată că: „Actele autorităţilor administraţiei publice locale aprobate sau 
emise fără a fi fundamentare, semnate, contrasemnate sau avizate din punct de vedere tehnic sau 
al legalităţii, produce efecte juridice depline, iar în cazul producerii unor consecinţe vătămătoare 
este angajată răspunderea juridică a semnatarilor“.   
(Sursa: Adevarul) 

 

Modificarea codurilor penale, dezbătută la Ministerul Justiției 

La Ministerul Justiției are loc, luni, ultima dezbatere publică pe proiectul Legii de modificarea a 
Codurilor Penale. Ministrul Tudorel Toader va discuta cu  specialiştii din justiţie şi cu reprezentanţi 
ai asociaţiilor profesionale din sistemul judiciar pe marginea proiectelor care pun în acord Codurile 
Penale cu decizii din ultimii doi ani ale Curţii Constituţionale. 

Prima dezbatere publică a proiectului a avut loc 26 aprilie. Atunci au participat ministrul Justiţiei, 
Tudorel Toader, secretarul de stat Marieta Safta şi nouă persoane din partea societăţii civile, dintre 
care cinci au fost reprezentanţi ai unor asociaţii şi fundaţii, relatează News.ro.  

Ministerul Justiţiei a explicat atunci că reprezentanţii societăţii civile care au participat la 
dezbaterea publică „au exprimat în general sprijinul", însă au existat şi critici legate de forma 
articolelor privind abuzul în serviciu şi conflictul de interese şi solicitări legate de posibilitatea 
reincriminării insultei şi calomniei şi de reanalizare a textului propus pentru articolul referitor la 
confiscarea extinsă. 

La a doua dezbatere publică, organizată luni, de la ora 12.00, Ministerul Justiţiei a anunţat că au 
fost invitaţi „reprezentanţi ai instituţiilor şi asociaţiilor profesionale care îşi desfăşoară activitatea în 
domeniul înfăptuirii justiţiei, precum şi ai organelor reprezentative ale profesiilor liberale din 
domeniul justiţiei, interesate în aplicarea prevederilor cuprinse în proiectului de lege". 

Ministrul Tudorel Toader a declarat că în această săptămână  va trimite la Parlament pentru 
dezbatere proiectul de lege privind modificarea celor patru coduri, respectiv Codul penal şi de 
precedură penală şi Codul civil şi de procedură civilă, după ce îl va prezenta în Guvern. 
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Tudorel Toader a precizat că se lucrează la pachetul celor trei legi privind justiţia, respectiv Legea 
privind statutul judecătorilor şi procurorilor, Legea privind organizarea judiciară şi Legea privind 
Consiliul Superior al Magistraturii, iar cel mai probabil acesta va ajunge la Parlament peste două 
săptămâni. 

Parchetul Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie anunţa, în 12 aprilie, că a analizat proiectul de lege 
privind modificarea codurilor penale, precum şi completarea articolului 79 din Legea 253/2013 
privind executarea pedepselor şi că propunerile făcute de Ministerul Justiţiei sunt oportune şi în 
acord cu deciziile Curţii Constituţionale. 

Ministerul Public a primit în 7 aprilie proiectul de lege de la Ministerul Justiţiei şi a formulat un punct 
de vedere ce conţine în special observaţii de tehnică legislativă. 

În 5 aprilie, ministrul Justiţiei spunea că a fost elaborat şi va fi trimis Parlamentului proiectul de lege 
pentru modificarea codurilor penale în conformitate cu deciziile Curţii Constituţionale, „nimic mai 
mult, nimic mai puţin”. Toader preciza că proiectul nu prevede un prag pentru abuzul în serviciu, 
dar „dacă legiuitorul va aprecia pe parcurs să impună un prag, are libertatea să o facă". 

L. Dragnea: Întârzie nepermis de mult 
Luna trecută, președintele PSD l-a criticat pe ministrul Justiției pentru că întârzie „nepermis” de 
mult cu pachetul de legi pe justiție. Liviu Dragnea atras atenția că Tudorel Toader nu va beneficia 
de susținere „la nesfârșit”.  

Premierul Sorin Grindeanu spunea atunci că proiectul de lege prin care urmează să fie modificate 
Codul penal şi Codul de procedură penală va fi trimis Parlamentului doar după ce se va încheia 
perioada de dezbatere publică. 

Legea nu stabilește un prag pentru abuzul în serviciu 
Proiectul de lege care urmează să fie trimis în Parlament prevede, în cazul abuzului în serviciu, 
înlocuirea sintagmei „îndeplineşte în mod defectuos" din articolul 297 al Codului penal cu 
sintagma „îndeplineşte prin încălcarea unei legi, a unei ordonanţe a Guvernului sau a unei 
ordonanţe de urgenţă a Guvernului”, în conformitate cu o decizie a Curţii Constituţionale. 

Astfel, articolul 297 ar urma să aibă următorul cuprins: „(1) Fapta funcţionarului public care, în 
exercitarea atribuţiilor de serviciu, nu îndeplineşte un act sau îl îndeplineşte prin încălcarea unei 
legi, a unei ordonanţe a Guvernului sau a unei ordonanţe de urgenţă a Guvernului şi prin aceasta 
cauzează o pagubă ori o vătămare a drepturilor sau intereselor legitime ale unei persoane fizice 
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sau ale unei persoane juridice se pedepseşte cu închisoarea de la 2 la 7 ani şi interzicerea 
exercitării dreptului de a ocupa o funcţie publică.” 

De asemenea, proiectul de lege modifică şi articolul 301 al Codului penal, înlocuindu-se sintagma 
„raporturi comerciale”, declarată neconstituţională, cu sintagma „raporturi specifice celor dintre 
profesionişti”. 

Astfel, noua formă a articolului 301 ar fi următoarea: "(1) Fapta funcţionarului public care, în 
exercitarea atribuţiilor de serviciu, a îndeplinit un act ori a participat la luarea unei decizii prin care 
s-a obţinut, direct sau indirect, un folos patrimonial, pentru sine, pentru soţul său, pentru o rudă ori 
pentru un afin până la gradul II inclusiv, ori pentru o altă persoană cu care, în ultimii cinci ani, s-a 
aflat în raporturi de muncă ori in raporturi specifice celor dintre profesionişti, sau din partea căreia a 
beneficiat, în aceeaşi perioadă, ori beneficiază de foloase de orice natură, se pedepseşte cu 
închisoarea de la unu la cinci ani şi interzicerea exercitării dreptului de a ocupa o funcţie publică.” 

Alte modificări vizează articolul 308 din Codul penal, privind infracţiuni de corupţie şi de serviciu 
comise de alte persoane. 

Proiectul de lege mai prevede că pentru stabilirea şi aplicarea legii penale mai favorabile nu este 
permisă combinarea prevederilor din legi succesive. De asemenea, actul normativ face referire şi 
la confiscarea extinsă, pentru transpunerea Directivei europene 2014/42/UE. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

∗ Lider sindical: Nu facem grevă pentru că vrem salarii mai mari, ci pentru a salva ROMATSA de 
la faliment 

Controlorii de trafic aerian nu au făcut grevă pentru salarii mai mari, ci pentru a atrage 
atenția autorităților statului asupra situației ROMATSA și a o salva de la faliment, a declarat, 
vineri, președintele Sindicatului Serviciilor de Trafic Aerian (ATSR), Gabriel Tudorache. 

"Nu facem grevă pentru că vrem salarii mai mari. Facem grevă pentru a atrage atenția și pentru a 
salva instituția ROMATSA de la faliment. Din cauza unui management profund defectuos, din 
cauza autorităților statului care până astăzi au fost surde, deși am depus nenumărate documente 
peste tot, ROMATSA, în acest an, practic, nu va avea bani pentru niciun salariu începând cu luna 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                      UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 
                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 
                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 
Împreună vom fi mai puternici                         
 
 

6 
 

septembrie, poate octombrie. În mod oficial, este pentru prima dată în istoria de 20 de ani a 
ROMATSEI, când, anul trecut, a încheiat estimat pe minus", a adăugat Tudorache. 

Acesta a subliniat că prin intermediul acestei greve de avertisment s-a dorit să se atragă atenția 
autorităților statului și a patronatului asupra problemelor grave cu care se confruntă salariații 
ROMATSA. 

"Ceea ce am încercat prin această grevă de avertisment a fost să atragem atenția autorităților 
statului, în primul rând, apoi, patronatului, asupra problemelor grave cu care ne confruntăm în 
această instituție. În al doilea rând, aș dori să cerem scuze, în primul rând pasagerilor, însă am fost 
obligați să recurgem la această măsură legală, dar agresivă", a spus Valentin Tudorache. 

Peste 100 de salariați ai ROMATSA, membri ai ATSR, s-au aflat, vineri, în grevă de avertisment 
între orele 11:00 și 13:00, fiind nemulțumiți de managementul Regiei și de lipsa contractului 
colectiv de muncă. 

Liderul ATSR a afirmat că încă din luna august 2016, când a expirat contractul colectiv de muncă 
(CCM), a trimis documente autorităților, însă acestea nu au fost luate în considerare. 

"Încă din luna august, când a expirat contractul colectiv de muncă, am trimis numeroase 
documente atât la președinție, prim-ministrului, ministrului Transportului. Nu am fost ascultați și 
chemați de nimeni până în momentul în care am anunțat această grevă de avertisment", a precizat 
Tudorache. 

La rândul său, purtătorul de cuvânt al ATSR, Florin Diaconu, a susținut că există o negociere cu 
managementul ROMATSA care a început în urmă cu un an și două luni și au rămas 50 de 
revendicări nesoluționate. 

"Vrem să subliniem faptul că avem o negociere pornită acum un an și două luni. În timpul 
negocierii, s-au adunat 70 de revendicări din partea noastră, care nu au fost soluționate de 
management, motiv pentru care la începutul lunii octombrie am declanșat conflictul de muncă. Au 
rămas 50 de revendicări nesoluționate după concilierea în prezența inspectorului ITM, fapt care ne-
a obligat astăzi să facem această grevă", a explicat Diaconu. 

De asemenea, Gabriel Tudorache a informat că, împreună cu reprezentanții Ministerului 
Transporturilor (MT), ''s-a pus pe hârtie" un plan pentru evitarea declanșării grevei generale. 
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"Împreună cu cei de la Ministerul Transporturilor, ieri și alaltăieri, am pus pe hârtie un plan în care 
de luni, marți, miercuri, încolo, încercăm să facem totul pe repede înainte, pentru a încerca să 
evităm greva generală. Asta i-am spus și domnului ministru: 'Haideți să ne concentrăm să nu 
ajungem la greva generală'", a mai spus acesta. 

Întrebat în ce constă planul conceput cu reprezentanții MT, Tudorache a răspuns că va pune la 
dispoziția presei documente în acest sens. 

"Noi avem documente pe care o să vi le punem la dispoziție pentru a răspunde în ce constă acel 
plan. În opinia mea, cred că este nevoie de o discuție de cel puțin două ore pentru a putea înțelege 
efectiv. O să încerc să rezum lucrurile pe cât posibil. Există foarte multe aspecte legate de anumite 
nerespectări ale legii, care de fapt și de drept nu pot fi rezolvate. O să vedeți din revendicările pe 
care le avem — și aș vrea să fac o precizare, că am fost întrebat în cursul zilei de astăzi dacă este 
adevărat că noi facem grevă pentru că dorim avioane mai puține și controlori mai mulți, ceea ce 
este total eronat. Noi ne dorim foarte mult să avem acest serviciu în continuare, să fie cât mai 
multe (avioane — n. r.), să fim cât mai profitabili. Problema pe care o avem și cu care ne 
confruntăm este pe dos. Traficul crește, au fost evenimentele din Ucraina, Crimeea, închise, se 
dezvoltă economia, din ce în ce mai multe avioane. Este firesc ca, în aceste condiții, tu să ai 
nevoie să angajezi mai mulți controlori, pentru că nu putem fizic să asigurăm serviciile pe care 
trebuie să le asigurăm la un nivel de siguranță și calitate, la fel ca și în Occident. Și vă asigur că 
asta facem", a dat asigurări sindicalistul. 

Potrivit acestuia, ar fi nevoie de circa 89 de controlori de trafic, în condițiile în care pregătirea unui 
controlor de trafic aerian este de aproape trei ani. 

"Este nevoie, din punctul nostru de vedere, undeva la circa 89 de controlori doar pentru anul ăsta. 
Ceea ce este foarte grav este că un controlor de trafic se formează undeva la trei ani, depinde de 
unde vorbim, la un turn cu avioane mai puține. Dacă vorbim efectiv de traficul de rută, unde 
suntem aici, e nevoie undeva la 5-6 ani ca să poată deveni efectiv controlor, să poată prelua tot 
traficul pe întreaga zonă de acoperire a întregii țări. Toate aceste aspecte, din păcate, nu pot fi 
rezolvate pentru că există acel plan, acele angajamente, în care de fapt și de drept managementul, 
nefăcând niciun fel de politică, de dinamică de personal, pe termen mediu, lung, aceste lucruri nu 
pot fi acoperite. Adică noi vrem să angajăm, spunem că vrem să angajăm 89, facem eforturi anul 
acesta. Din ce o să-i plătim când eu v-am spus mai devreme că ROMATSA nu mai are bani să îi 
plătească pe cei angajați, cu CIM-urile (contractele individuale de muncă — n. r.) semnate, fără 
niciun contract colectiv de muncă, fără niciun leu în plus din luna septembrie", a explicat 
președintele ATSR. 
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Purtătorul de cuvânt al ATSR a intervenit și a atras atenția asupra managementului, spunând că 
acesta este defectuos, în condițiile în care deși sunt mai multe avioane și încasări mai mari Regia 
se îndreaptă spre faliment. 

"Avem avioane mai multe, dirijăm mai mult, avem încasări mai mari și mergem direct spre faliment. 
Asta înseamnă management defectuos. Aici este problema acestei instituții", a spus Florin 
Diaconu. 

Ultima grevă de avertisment declanșată de controlorii de trafic aerian a avut loc în iulie 2015 și a 
afectat 22 de aterizări și 18 decolări, adică 40 de mișcări de aeronave programate pe Aeroportul 
Internațional Henri Coandă București, conform planurilor de zbor. 

Administrația Română a Serviciilor de Trafic Aerian — ROMATSA se află sub autoritatea 
Ministerului Transporturilor. ROMATSA are statut de regie autonomă autofinanțată de importanță 
națională, deține monopolul natural al serviciilor de trafic aerian și nu primește de la bugetul 
statului sume pentru realizarea obiectului de activitate sau pentru realizarea programului de 
investiții și dezvoltare. 

(Sursa: Agerpres) 

 

∗ Discuţii pentru modificarea Codului Muncii: Să se muncească patru zile pe săptămână 

Românii ar putea munci mai puţine zile pe săptămână, potrivit unei iniţiative a senatorilor PNL. 
Patronatele nu văd însă cu ochi buni această posibilitate şi spun că România stă, şi aşa, cam prost 
la capitolul productivitate. 

Aleşii vor să introducă în Codul Muncii o prevedere care să permită patronilor şi angajaţilor să 
distribuie cele 40 de ore de muncă săptămânale - prevăzute în lege - în patru zile, în loc de cinci. 

Marius Nicoară, senator PNL: „Foarte multe familii tinere cu copii mici preferă să facă un efort- 
pentru că este un efort să lucrez patru zile 10 ore şi apoi trei zile să stai împreună cu familia. Poţi 
să mergi cu familia la munte, la mare, altfel îşi reîncarci bateriile după 3 zile de odihnă 

Iar o companie de exemplu cum este în construcţii, dacă angajatul lucrează 4 zile câte 10 ore, 
compania dacă doreşte să fie eficientă şi să meargă mai repede cu construcţia respectivă va putea 
să angajeze alţi oameni care să compenseze în acele zile”. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Reprezentanţii patronatelor sunt însă de altă părere. 

Liviu Rogojinaru, preşedinte CNIPMMR: „Îi tai drepturile omului de a face ore suplimentare, îl 
îngrădeşti cumva cu dreptul de a avea ore suplimentare. Noi avem o productivitate foarte scăzută 
în România. Noi ar trebui să încurajăm munca, să încurajăm necesitatea şi dorinţa omului de a sta 
mai mult la serviciu ca să producă mai mult, să producă mai bine, să se poată duce cu mai mulţi 
bani acasă”. 

Specialiştii în resurse umane susţin că, şi fără modificări legislative, companiile caută modalităţi de 
a creşte performanţa. Banii rămân însă cea mai puternică motivaţie pentru angajaţii din România. 

Corina Diaconu, specailist HR: „Depinde foarte mult de ramura de activitate şi de oamenii pe care îi 
ai în companie. În destul de multe societăţi, mai ales în cele care ţin de zona IT s-a implementat o 
procedură de acest gen şi, cel puţin până în acest moment, sunt rezultate şi oamenii au 
randament. În cazul în care ai oameni care sunt motivaţi exclusiv financiar, de exemplu, aceştia vor 
fi foarte focusaţi pe a face bani în plus şi nu vor aprecia că în loc să le dai mai mulţi bani le-ai dat 
mai multe zile libere”. 

Aceiaşi parlamentari susţin şi creşterea numărului de zile de concediu. 

Marius Nicoară, senator PNL: „România, din păcate, este una din ţările care are cele mai puţine 
libere pentru angajaţi. Am ridicat împreună cu colegii noştri un prag de 24 de zile libere, de odihnă, 
plus a 25 a care este ziua de naştere. Productivitatea e una şi este treaba angajatorului să o facă 
eficientă, odihna şi ziua liberă este altceva”. 

Liviu Rogojinaru, preşedinte CNIPMMR: „Scăzând sărbătorile legale, sărbătorile religioase, 
concediile ajungem la un timp alocat muncii foarte scăzut”. 

Trendul programului de lucru mai scurt a fost dat, în Europa, de companiile care lucrează în special 
în zona online. În România, există deja o firmă de marketing digital unde săptămâna de lucru 
începe marţi şi se termină vineri. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

∗ Lia Olguța Vasilescu, pusă la colț în 'războiul' indemnizaţiilor: 'Lipsă de profesionalism' 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Afaceristul sibian care încasează de la stat o indemnizaţie de creştere a copilului de 35.000 de 
euro pe lună duce mai departe disputa cu ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu. Liciniu Lupu o 
acuză pe Olguţa Vasilescu de lipsă de profesionalism şi lipsă de deontologie, după un schimb de 
replici de la distanţă. 

Lia Olguţa Vasilescu susţinere plafonarea indemnizaţiilor de creştere a copilului, iar unul dintre 
argumente este tocmai existenţa unor cazuri precum cel al sibianului Liciniu Lupu, românul care 
încasează suma record de la stat în fiecare lună. După ce ministrul a afirmat că ar fi nevoie să se 
contribuie 200 de ani la buget pentru o indemnizaţie de 35.000 de euro, sibianul a afirmat că 
Vasilescu "nu a înţeles funcţionarea sistemului fiscal", arătând că ar fi nevoie de doar cinci ani ca 
statul să recupereze indemnizaţia plătită, din impozitele sale. 

În replică, Lia Olguţa Vasilescu a scris pe Facebook că "tupeul" sibianului i se pare "cam mare". 
"Mi se pare cam mare tupeul sa le pretinzi altora sa accepte calculele tale care ar justifica prin 
contributivitate o indemnizație lunară de creștere a copilului de 35 000 euro! Ca sa fie clar, pentru 
concedii și indemnizații se retine din salariu doar 0,85 la suta. Alte contribuții pentru pensii, 
asigurări medicale, alte taxe datorate statului nu au nicio legătura cu indemnizația de creștere a 
copilului", a scris ministrul duminică. 

Într-o replică trimisă redacţiei stiripesurse.ro, Liciniu Lupu îi demontează argumentul Liei Vasilescu 
şi o acuză pe aceasta de lipsă de profesionalism. 

"Observ că încă o dată d-na ministru Olguța Vasilescu vorbește în necunoștință de cauză, și nu 
cunoaște diferența între concediul de maternitate si indemnizația de creștere a copilului. Procentul 
de 0,85% din salar la care face referire d-na ministru se referă la contribuția pentru concediile și 
indemnizațiile de asigurări sociale de sănătate, din care face parte și concediul de maternitate. 
Concediul de maternitate reglementat de Ordonanța de urgență nr. 158/2005 privind concediile și 
indemnizațiile de asigurări sociale de sănătate este un concediu medical care se acorda femeii 
însărcinate sau lăuzei de către medicul de specialitate obstetrica-ginecologie care supraveghează 
sarcina sau de medicul de familie. Mai este cunoscut și sub denumirile de concediu medical de 
sarcina/lăuzie, concediu prenatal sau concediu postnatal. 

Concediul de maternitate totalizează 126 de zile calendaristice, și este format din: 

– concediu de sarcină (concediu prenatal), care se poate acorda pe o perioadă de 63 de zile 
înainte de naștere; 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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– concediu de lăuzie (concediu postnatal), care se poate acorda pe o perioadă de 63 de zile după 
naștere. 

Concediul de maternitate este destinat exclusiv mamei. 

Indemnizația de creștere a copilului este reglementată de Legea nr. 66/2016 pentru modificarea si 
completarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 111/2010. Legea aceasta condiționează 
obținerea indemnizației pentru creștere a copilului de realizarea veniturilor impozabile, și nu de 
plata contribuțiilor. 

 

Art. 23 din OUG 111/2010 are următorul conținut: 

(1) Fondurile necesare plății drepturilor prevăzute de prezenta ordonanță de urgență, cheltuielile 
administrative, precum si cele de transmitere a drepturilor se asigură din bugetul de stat, prin 
bugetul Ministerului Muncii, Familiei si Protecției Sociale. 

Impozitul de 16% aferent veniturilor din activități independente se varsă tot la bugetul de stat. 

Astfel nu mi se pare “cam mare tupeul” modul prin care eu am calculat ipotetic perioada (în ani) în 
care se recuperează de către stat indemnizația pe care ar trebui să o primesc conform legii în 
vigoare, ci dimpotrivă calculul matematic este foarte exact și conform realității. 

Personal aș putea spune că ”tupeu mare”, lipsă de profesionalism și lipsă de deontologie are d-na 
ministru de vreme ce preia, postează și își asumă pe pagina oficială de Facebook un articol în care 
o persoana neavizată, în necunoștință de cauză îmi aduce jigniri și insulte nejustificate, nedovedite 
și defăimătoare. 

PS: De asemenea țin să ii aduc la cunoștință d-nei ministru că în anul 2017 1 miliard lei= aprox. 
220 milioane de euro…", precizează Liciniu Lupu, sibianul care încasează cea mai mare 
indemnizaţie de creştere a copilului din ţară. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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∗ Șeful ANAF cere înființarea unui Tribunal Fiscal. Specialiștii trag un semnal de alarmă 

ogdan Stan, preşedintele ANAF, a declarat, într-un interviu acordat News.ro, că este 
necesară modificarea legislaţiei pentru o mai bună protecţie a inspectorilor fiscali în cadrul 
exercităţii funcţiei publice. 

El mai susţine  că este favorabil înfiinţării unui Tribunal Fiscal, care ar putea conduce la 
soluţionarea cu operativitate a dosarelor privind impozitele, conform News.ro. 

Avocatul Gheorghe Piperea, într-o intervenție la Antena3, a spus că nu i se pare o idee bună. 

„Nu mi se pare o idee bună. Am mai avut astfel de experimente, care au produs pagube destul de 
mari la adresa consumatorilor. (...) În momentul când ai prea multe tribunale specializate se ajunge 
la o situație intolerabilă privind actul de justiție.”, a declarat Gheorghe Piperea. 

(Sursa: news.ro) 

 

 

∗ Ce se întâmplă în această săptămână cu prețurile RCA 
 
Pe 18 mai expiră tarifele maxime pentru RCA. Acestea vor fi înlocuite, așa cum prevede noua lege 
RCA care urmează să fie votată tot în această săptămână, de tarife de referință calculate de 
Autoritatea de Supraveghere Financiară. 

Pe un model folosit deja în Austria, prețurile de vânzare nu vor putea depăși cu mai mult de 50% 
tariful de referință ajustat cu valoarea bonuslui sau malusului fiecărui șofer. 

Iată unele dintre tarifele calculate deja, pentru diversele categorii de șoferi din România. 

(Sursa: Antena 3) 

 

 

∗ Atentie! Ce trebuie să știe românii care au mașini mai vechi de 12 ani 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Potrivit directorului general al Registrului Auto Român, datorită eliminării timbrului de mediu, în 
ianuarie 2017 , numărul de automobile a crescut cu aproximativ 12%, adică 38 000 de unități, 
ajungând după primul trimestru, la o creștere de 80% ( 61 000 de exemplare).  

RAR a mai constatat că vârsta medie a automobilelor a crescut de la 8,7 ani (2016) la 10,5 ani. 
Potrivit Antena 3, cei care au mașini mai vechi de 12 ani, vor efectua ITP-ul mai frecvent decât cei 
cu automobile mai noi. 

„Registrul Auto Român intenţionează să propună ca măsură de majorare a siguranţei rutiere, în 
actualul context al evoluţiei parcului auto naţional, creşterea frecvenţei de efectuare a ITP pentru 
autoturismele mai vechi de 12 ani, de la doi ani cât este în prezent, la un an”, a declarat oficialul 
RAR. 

(Sursa: Antena 3) 

∗ Ministrul Teodor Meleșcanu participă luni la reuniunea CAE de la Bruxelles 

Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleșcanu, participă luni la reuniunea Consiliului Afaceri 
Externe (CAE), care se va desfășura la Bruxelles. 

otrivit MAE, principalele teme de pe agendă sunt: implementarea Strategiei Globale a UE în 
domeniile Securitate și Apărare; evoluțiile din Cornul Africii, cu accent pe aspectele politice și de 
securitate; relațiile UE-Africa, în pregătirea summit-ului UE-Africa (Abidjan, 28-29 noiembrie); 
Parteneriatul Estic, în pregătirea summit-ului Parteneriatului Estic (Bruxelles, 24 noiembrie). 

În cadrul dejunului de lucru, miniștrii de Externe europeni vor avea un schimb de opinii pe teme de 
interes comun cu Moussa Faki Mahamat, președintele Comisiei Uniunii Africane. 

În marja CAE, Polonia, în calitate de președinte al Grupului Vișegrad, va organiza un mic-dejun de 
lucru în format Prietenii Ucrainei, la care a fost invitat să participe, alături de miniștrii de Externe din 
statele membre, și ministrul ucrainean, Pavlo Klimkin. 

(Sursa: Agerpres) 

 

∗ Serverele Vămii şi cele ale ANAF au fost blocate în urma atacului cibernetic  

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Serverele vămii şi cele ale ANAF au fost compromise în urma atacului cibernetic, prin urmare 
activitatea sistemelor celor două instituţii importante a fost suspendată încă de vineri, anunţă 
Realitatea TV.  

Serverele vămii şi cele ale ANAF au fost compromise în urma atacului cibernetic care a lovit 
România, prin urmare, activitatea celor două instituţii este supendată încă de vineri.  

Românii care vor să-şi plătească taxele sau vor să efectueze orice fel de tranzacţie nu vor putea 
face acest lucru, deoarece toate sistemele de operare ale ANAF au fost blocate.  

Mai mult de atât, la vămi nu se pot efectua controale de specialitate, prin urmare tir-urile de marfă 
pot să stea zile întregi în vamă, în cazul în care această problemă nu va fi remediată.  

Un puternic atac cibernetic a lovit Europa în ultimele zile, România situându-se pe locul 9 în topul 
ţărilor lovite de acest atac.  

(Sursa: Realitatea) 

 

∗ Experții în securitate avertizează: Un nou atac cibernetic de amploare ar putea avea loc 
luni. Șeful Europol susține că numărul victimelor va crește când oamenii se întorc la muncă, 
după weekend 

Un cercetător britanic a declarat, sub protecția anonimatului, că a descoperit, în mod accidental, o 
soluție pentru stoparea atacului cibernetic de vineri. Cunoscut sub numele de MalwareTech, el a 
estimat că un nou atac va fi lansat, „foarte probabil”, chiar luni. 

Sâmbătă, el a anunțat că a descoperit că înregistrarea unui nume de domeniu web folosit de 
virusul de tip malware WannaCry va stopa răspândirea acestuia. 

„L-am oprit pe acesta, însă altul va mai fi lansat şi nu va putea fi oprit. Versiunea 1 a WannaCrypt a 
putut fi oprită, însă cel mai probabil în versiunea 2.0 această eroare va fi eliminată. La mijloc sunt 
foarte mulţi bani. (Hackerii) nu au niciun motiv să se oprească. Nu le-ar fi prea greu să modifice 
codul şi să încerce din nou", a avertizat cercetătorul, care a indicat că hackerii ar putea actualiza 
codul virsului pentru a elimina breşa folosit de el pentru a stopa răspândirea acestuia, 
potrivit Mediafax. 

La rândul său, Darien Huss, cercetător de la firma de securitate cibernetică Proofpoint, a afirmat că 
există  persoane care ar putea profita de această situație. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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„Suspectez că, având în vedere mediatizarea acestui incident, probabuil deja sunt persoane care 
lucrează la utilizarea vulnerabilităţii folosită pentru răspândirea (virusului)", a declarat Huss.  

Europol: A fost cel mai amplu atac cibernetic din istorie, care a făcut 200.000 de victime, în 
cel puțin 150 de țări 

Atacul cibernetic de vineri e „de un nivel fără precedent" și „va necesita o anchetă internațională 
complexă pentru a-i identifica pe vinovați", a declarat duminică, într-un interviu pentru postul 
britanic de televiziune ITV, directorul Europol, Rob Wainwright, potrivit AFP. 

(Sursa: Romania Libera) 

 

∗ ATENȚIE! CE ai de făcut ÎNAINTE de a-ți DESCHIDE calculatorul de la SERVICIU. 
PERICOLUL e cât se poate de REAL! AVERTISMENTUL specialiștilor Microsoft și Cert.ro 
 

Specialiștii Microsoft și Cert.ro avertizează că virusul informatic responsabil de masivul atac de 
vineri s-ar putea reactiva luni dimineață, când majoritatea angajaților instituțiilor și companiilor 
atacate revin la muncă. Mai jos, o sinteză a măsurilor pe care le poți lua pentru a evita infectarea.  

O mulțime de organizații de stat și pivate din întreaga lume au fost afectate, începând de vineri, 12 
mai 2017, de o nouă variantă de ransomware, care poartă denumirea de „WannaCry”, explică 
specialiștii Centrului Național de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică (CERT.RO). 
Printre victime, la nivel global, se află companii-gigant precum FedEx, operatorul de comunicații 
Telefonica din Spania, sau chiar sistemul de sănătate din Marea Britanie (National Health Service). 
În România, se pare că sistemele Dacia au fost afectate, ca parte din concernul Renault, afectat 
peste tot în lume. 

Experții Microsoft, compania producătoare a sistemului de operare Windows, atrage atenția că 
virulența noului ransomware este extrem de crescută și există pericolul ca acesta să-și reînceapă 
răspândirea luni dimineață, în momentul în care majoritatea angajaților din instituții de stat și 
companii revin la birouri și își deschid computerele. Și asta din cauză că acest „vierme” are și 
capacitatea de a se răspândi „orizontal”, de la un calculator infectat la altul, cu care utilizatorii celui 
infestat interacționează. 

Ce sisteme sunt afectate 

Potrivit specialiștilor de la CERT.RO, sunt în pericol utilizatorii următoarelor sisteme de operare: 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://cert.ro/citeste/wannacry-ransomware-alerta
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-Microsoft Windows Vista SP2 
-Microsoft Windows Server 2008 SP2 și R2 SP1 
-Microsoft Windows 7 
-Microsoft Windows 8.1 
-Microsoft Windows RT 8.1 
-Microsoft Windows Server 2012 și R2 
-Microsoft Windows 10 
-Microsoft Windows Server 2016 
-Microsoft Windows XP 
- Microsoft Windows Server 2003 

Microsoft a emis o alertă de nivel „SEVER”, penultimul ca intensitate. 

„Această amenințare se propagă prin intermediul unor mesaje email  care conțin 
atașamente și link-uri malițioase, atacatorii utilizând tehnici de inginerie socială pentru a determina 
utilizatorii să acceseze resursele malițioase. 
Odată infectată o stație de lucru dintr-o rețea, malware-ul încearcă să se răspândească în interiorul 
rețelei prin intermediul protocolului SMB, utilizând porturile UDP/37, UDP/138, TCP/139 și 
TCP/445. Procesul de răspândire se realizează prin exploatarea unei vulnerabilități a protocolului 
SMBv1 din cadrul Windows, cunoscută ca CVE-2017-0145: 

http://www.cve.mitre.org/cgi-bin/cvename.cgi?name=CVE-2017-0145 

Microsoft a publicat încă din luna Martie 2017 o actualizare de securitate pentru rezolvarea 
vulnerabilității  exploatată de acest ransomware pentru răspândire, cunoscută ca MS17-010: 

https://technet.microsoft.com/en-us/library/security/ms17-010.aspx”, sunt explicațiile tehnice oferite 
de CERT.ro. 

Ce ai de făcut luni dimineața 

Probabil că angajații din departamentele IT de la firmă sau instituție au lucrat deja tot weekendul și 
au trimis angajaților mesaje clare cu pașii de urmat. Dar tot e bine să citești ce spun specialiștii, 
mai ales că Microsoft spune limpede că nu există o soluție globală și sigură. În plus, ei atrag 
atenția că plata recompensei nu asigură pe nimeni că va scăpa de problemă dar, pentru cei care 
au plătit-o deja, compania recomandă să raporteze aici. 

Primul lucru recomandat de Microsoft este o scanare a computerului cu: 

- Windows Defender, dacă aveți Windows 8.1 sau Windows 10, 

- Microsoft Security Essentials pentru Windows 7 și Windows Vista 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.microsoft.com/security/portal/threat/encyclopedia/Entry.aspx?Name=Ransom:Win32/WannaCrypt
https://www.facebook.com/CERT.RO/posts/1456803957717320
https://www.microsoft.com/security/portal/mmpc/shared/ransomware.aspx
http://www.evz.ro/atentie-deschide-calculatorul-virus.html
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- Microsoft Safety Scanner, pentru celelalte sisteme de operare. 

De asemenea, trebuie făcută o scanare completă a computerului, care ar putea descoperi fișierele 
malware ascunse. 

Cum recunoști că ai fost afectat 
Chiar dacă nu ești specialist în IT, poți fi sigur că ai fost afectat dacă extensia fișierelor tale (acele 
câteva litere din denumirea fișierului de după punct) a fost schimbată în .WNCRY sau dacă găsești 
în calculator următoarele fișiere: 

-r.wnry 
-s.wnry 
-t.wnry 
-taskdl.exe 
-taskse.exe 
-00000000.eky 
-00000000.res 
-00000000.pky 
-@WanaDecryptor@.exe 
-@Please_Read_Me@.txtm.vbs 
- @WanaDecryptor@.exe.lnk 

Mesajele pentru răscumpărare arată așa: 

 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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(sursa: Evenimentul Zilei) 

 

 

∗ SRI organizează în premieră un exercițiu național de securitate cibernetică - CyDEx17 

Serviciul Român de Informații organizează, în perioada 15 - 17 mai, prin intermediul Centrului 
Național Cyberint, un exercițiu național live de securitate cibernetică, intitulat CyDEx17, informează 
SRI într-un comunicat remis AGERPRES. 

Exercițiul, aflat la prima ediție, este organizat în conformitate cu Strategia de Securitate Cibernetică 
a României și în parteneriat cu MApN, MAI, MAE, STS, SPP, SIE, ORNISS și CERT-RO. 

"CyDEx17 se va desfășura în cadrul poligonului cibernetic al Centrului Național Cyberint, creat și 
personalizat special pentru acest exercițiu, și are ca obiective exersarea și evaluarea modului de 
gestionare a incidentelor cibernetice, răspunsul la acestea la nivel operațional, tactic și strategic, 
asigurarea unui nivel de securitate corespunzător la nivelul infrastructurilor cibernetice, precum și 
optimizarea procesului de cooperare între instituții în vederea identificării și limitării impactului unor 
incidente de acest tip", se precizează în comunicatul SRI. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Conform sursei citate, exercițiul va contribui "la conștientizarea nivelului de pregătire al entităților 
implicate, în situația unui eveniment ce va afecta spațiul cibernetic la nivel național, precum și la 
consolidarea parteneriatului public-privat în domeniu". 

La eveniment vor participa peste 60 de instituții din sectoarele public și privat, care "își vor testa și 
antrena modalități de răspuns la incidente cibernetice, vor partaja informații cu privire la acestea, 
într-o manieră rapidă și eficientă, coordonându-și capacitățile de apărare". 

Potrivit SRI, CyDEx17 va permite alinierea la prevederile Strategiei de securitate cibernetică a 
României, verificarea și stimularea mecanismelor de cooperare între instituțiile publice cu 
responsabilități în domeniul securității cibernetice, verificarea și stimularea mecanismelor de 
cooperare între instituțiile publice și mediul privat în domeniul securității cibernetice, dezvoltarea 
unui mecanism eficient de avertizare, alertă și reacție la incidente/ atacuri cibernetice. 

"În conformitate cu competențele SRI în domeniul securității naționale, Centrul Național Cyberint 
acționează pentru cunoașterea, prevenirea și contracararea vulnerabilităților, riscurilor și 
amenințărilor la adresa securității naționale a României din perspectiva securității cibernetice. 
Principala sa misiune constă în identificarea și furnizarea, către beneficiarii legali, de date și 
informații necesare prevenirii, limitării și/ sau stopării consecințelor unei agresiuni asupra 
sistemelor de tehnologia informației și comunicații care reprezintă infrastructuri critice", se mai 
arată în comunicatul SRI. 

(Sursa: Agerpres) 

 

∗ Ministrul Transporturilor anunţă o autostradă în timp record. Câţi kilometri se inaugurează 
în 2017 

Ministrul Transporturilor, Alexandru-Răzvan Cuc, a vorbit, la emisiunea Subiectiv, de la Antena 3, 
despre proiectele de infrastructura care vor fi lansate în timpul mandatului său, în baza proiectului 
de guvernare al PSD. 

Alexandru-Răzvan Cuc a arătat că, dacă anul trecut s-au făcut licitații pentru investiții în valoare de 
800 de milioane, anul acesta, ministerul a lansat proiecte de 3,6 miliarde de lei. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.antena3.ro/actualitate/subiectiv-cati-kilometri-de-autostrada-vor-fi-inaugurati-in-2017-cand-vom-circula-pe-autostrada-413195.html
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"Deci, cu 80 la sută mai mult în patru luni, decât anul trecut. Nu vorbim de sabotaj, însă vorbim 
despre o proastă organizare și coordonare. Am găsit proiecte mature în dulapurile de la minister pe 
care le vom scoate și le vom lansa în perioada următoare”, a spus ministrul Transporturilor. 

Întrebat de Răzvan Dumitrescu câți kilometri de autostradă vor fi inaugurați în acest an, ministrul a 
a răspuns 90, arătând că 15 kilometri au fost deja inaugurați pe lotul 2, Lugoj-Deva, în luna martie. 

De asemenea, ministrul arătat că românii vor putea circula pe autostrada Pitești-Sibiu până la 
finalul mandatului, aducă anul 2020. 

(Sursa: Antena 3) 
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